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نگاهی به مستند »ملوانان تنها به دریا نمی روند« 
ساخته  الله کرم رضایی زاده

روزهای باشکوه شهر کوچک
در فوتبال ایران تیم های زیادی 
نیســتند که بتوانند خارج از 
ورزش هم دارای اهمیت باشند 
و در گذر زمان تمام مشکلات 
شــهر را به دوش کشــیده و 
به عنــوان نمــاد موفقیت  آن 
شهر ایفای نقش کنند و تمام 
رخدادهای ریز و درشت آنجا 
را تحت تأثیر خود قرار داده و در 
ادامه با خرده فرهنگ های ایجادشده، یکی از مهم ترین نقش ها را در 
زمینه وحدت بخشی بین لایه های مختلف جامعه به عهده گرفته و 

شرایط متفاوت فرهنگی ایجاد کنند.
در دهه 60   کنار رقابت های ســنتی همیشگی تیم های سرخابی 
پایتخت و گاهی بدون توجه به آن و در ســطحی بسیار عمیق تر 
و دوست داشتنی تر که عموماً در شهرستان ها نمود پیدا می کرد 
و شدیدترین و مثال زدنی ترین نوعش را در 3 شهر آبادان، انزلی 
و قائمشهر شــاهد بودیم که عشــق به فوتبال در لایه ای بسیار 
متفاوت تر از علاقه اصفهانی ها یا شــیرازی ها بــه فوتبال برگزار 
می شد. در آن روزگار حتی تیمی پرطرفدار همچون تراکتورسازی 
هم 10 درصد فراگیری امروز را نداشت و فوتبال تبریز با رقابتی 
متعادل بین سبزپوشان ماشین سازی و سرخ پوشان تراکتورسازی 
دنبال می شد که راه چندانی به بیرون مستطیل سبز نداشت و از 
توان موج سازی آنچنانی برخوردار نبوده و مسیر بسیار طولانی و 
غیرقابل تصوری تا تبدیل شــدن به یک پدیده اجتماعی داشت. 
درست برعکس آنچه در این 3 شهر رخ داد و تیم های نفت آبادان، 
ملوان انزلی و بعدها نساجی قائمشــهر، پرچمدار نوع دیگری از 
عشق مفرط مردمان یک شــهر به فوتبال و تیم شهرشان بودند 
که در شهری مثل ناپل ایتالیا مشابه آن را سراغ داریم. حتی این 
گرایش عاشقانه در کارگردانی مثل سورنتینو هم به شدت موجود 
بوده و در فیلم هایش به خصوص »دست خدا« می توان نشانه های 

آشکارش را دید.

خارج از مرکز
ویژگی مشــترک دیگر این 3 شــهر، مرکــز اســتان نبودن و 
محدودیت های خاص شهرستان های کوچک و رقابت قدیمی شان 
با اهواز، رشت و ساری در زمینه تقســیم ناعادلانه امکانات بود. 
بودجه هــای تخصیصی و همــواره خــود را در موقعیت مظلوم 
پنداشتن باعث شده بود که شــهروندان دنبال پیدا کردن راهی 

خارج از بوروکراسی برای اثبات شایستگی های خود باشند. 
فوتبال دقیقاً همان پارامتر موفقیت بود که می توانست در درازمدت 
آنها را از سایه درآورده  و باعث سربلندی شان شود و تک تک افراد 
برای موفقیتش دست به دعا شوند و از جان و دل خود هزینه کنند.

حکایت دلدادگی ها
فیلم مستند »ملوانان تنها به دریا نمی روند« حکایت دلدادگی ها و 
عشق بی آلایش انزلی چی هاست به قوهای زیبای خزر. فیلمی که 
بیشتر در قالب مصاحبه پیش می رود و تاریخ این باشگاه را از بدو 
تأسیس روایت کرده و با یادآوری موقعیت های هر ساله باشگاه با 
مدیران، مربیان و بازیکنان پیشکسوت درباره وضعیت تیم در آن 
برهه گفت وگو کرده و سعی در خلق دوباره آن فضا با کمک گرفتن 
از آرشــیو مجلات، عکس ها و معدود تصاویــر تلویزیونی عموماً 
بی کیفیت از آن دوران دارد. بخش جذاب فیلم، مصاحبه با لیدرها 
و تماشاگران دو آتشه ای است که تمام مسابقات را از نزدیک دنبال 
می کنند و پس از آن با تجمع در قهوه خانه ها، ساعت ها در مورد کم 

و کیف مسابقه حرف می زنند. 
در این قسمت ها با افرادی از طبقه های مختلف مواجه می شویم که 
دغدغه مشترک شان ملوان است. حتی خانم ماهی فروشی که البته 
آن قدر در گرما و سرما بوده که دیگر کمتر نشانی از طراوت زنانه را 
با خود دارد و با آن وضعیت تعداد زیادی از بازی ها را از نزدیک در 

ورزشگاه به تماشا نشسته است. 
کارگردان تلاش کرده روایت تقریباً کاملی از نیم قرن فعالیت تیم 
ملوان و اشک ها و لبخندهای طرفداران تیمی که هویت یک شهر 
محسوب می شــود ارائه کند و البته لابه لای حرف های فوتبالی، 
گریزی به طبیعت شــهر می زند و قاب های دل انگیز و زیبایی از 

جغرافیای منطقه شکار می کند.
از مجاورت با دریا و ساعات مختلف روز و شب تصاویر شاعرانه ای 
ارائه می دهد که مســتند را غنی تر کرده اســت. امــا از معدود 
اشکال های این مســتند، کم بودن تصاویر باکیفیت آرشیوی از 
سال های گذشته و بسنده کردن به صحبت های تماشاگران است 
که خیلی جاها به تکرار می رسد و هر کدام از زاویه دید خود حکایت 
سال ها رنج کشیدن و خون دل خوردن را در مسیر هواداری ملوان 
بر زبان می راندند که حسی ثابت از گفتاری مکرر بود و می شد در 
کنار آنها از نظرات افراد و فوتبالیست های غیرانزلی چی استفاده 
کرد و مکتب ملــوان را از زاویه دید فردی خــارج از آن مجموعه 
نگریست و به وجوه تشابه و تفاوت هایش با سایر شهرها و تیم ها 

پرداخت. 
به عنوان مثال این امر در مصاحبه با وحید قلیچ، دروازه بان سابق 
پرسپولیس رعایت شده که البته آنجا هم بیشتر روایت قلیچ از بازی 
برگشت نیمه نهایی جام حذفی مربوط به جو وحشتناک ورزشگاه 
است و 2 گلی که ســیروس قایقران از پشت محوطه جریمه وارد 

دروازه اش کرد، و نگاه کلی تری به همراه نداشت.

گفتار متنی که جذاب نیست
ایراد دیگر فیلم بــه گوینده گفتــار متن فیلــم برمی گردد که 
عاری از هرگونه جذابیت خاصی اســت و گاهــی حتی از تلفظ 
صحیــح کلمات عاجز می شــود. هرچند شــاید ایــن تمهید و 
معمولی بودن گوینده و داشــتن لهجه گیلکی و نزدیک بودنش 
به گویش تماشــاگران درصورت رعایت حداقل اســتانداردهای 
لازم برای گویندگی می توانســت درخشــان باشــد اما روایت 
 مونوتن، بی فراز و نشــیب و نه چندان جذابــش کمکی به بهبود

 روایت نمی کند. در هر صورت کار الله کــرم رضایی زاده در مورد 
ادای دین به این باشگاه ریشه دار و مردمان انزلی و زمان طولانی 
صرف شــده برای تحقیق و پژوهش و مصاحبه بــا تعداد زیادی 
از دســت اندرکاران و بازیکنان باشــگاه در ســال های مختلف، 
قابل ستایش است و شــناختی کلی از این تیم به علاقه مندانی 
کــه دانــش فوتبالــی چندانــی ندارند می دهــد. امــا برای 
دنبال کنندگان تخصصــی و حرفه ای فوتبال، خالــی از نوآوری 
 و شــگفتانه ای خاص اســت که برای یک فیلم مستند ورزشی 

ضروری ا ست. 

نقل قول خبر حمید رستمی؛ روزنامه نگاریادداشت فیلم

برگزاری ۸ مجلس تعزیه در »سنگلج«

تئاتر

جشنواره

 آغاز اجرای نمایش »فاطمه«
به مناسبت ایام فاطمیه

نمایش »فاطمه« به نویسندگی و کارگردانی، مریم  شعبانی اثری 
است که به مناسبت ایام فاطمیه و ســالروز شهادت دخت نبی 
مکرم اسلام، حضرت فاطمه زهرا)س( از سوم  دی  ماه1۴01 در 
تالار اسوه حوزه هنری، اجراهای ویژه خود برای بانوان آغاز کرده 
است. این اثر نمایشی سال گذشته نخستین دور اجراهای خود 
را در تالار اسوه حوزه هنری، پردیس تئاتر تهران و ایوان شمس 
پشت سر گذاشته است و امســال برای دومین سال پیاپی پیش 
روی مخاطبان به صحنه می رود. نمایش »فاطمه« راوی 7 فراز از 
زندگی حضرت  زهرا )س( از تولد این بانو و سپس حضور حضرت 
 خدیجه)س( در دوران زندگی ایشــان و اثرگذاری وی به عنوان 
مادر است. پرده سوم به ازدواج و همراه شدن حضرت زهرا )س( 
با حضرت علی )ع( به عنوان همراهان و همدلان حضرت محمد 
مصطفی)ص( در مسیر تبلیغ اسلام می پردازد. در پرده چهارم، 
مخاطب شاهد روایتی است از جنگ احد و لشکرکشی اهریمن. 
حضور زن ها و نقش آنهــا در غزوه های پیامبر)ص( موضوع پرده 
پنجم اســت و خانه حضــرت فاطمه )س( و نقــش اقتصادی و 
اجتماعی این بانوی مکرم اسلام و حضور در مسجد در پرده ششم 
روایت می شود. پرده هفتم نیز به جاودانگی حضرت زهرا )س( در 
محشر می پردازد. گفتنی است گروه نمایشی فاطمه یادآور شد: 
بعد از اتمام ترجمه عربی این اثر، ترجمه انگلیسی آن نیز در حال 
اجراســت تا بتوانیم این نمایش را در کشورهای اروپایی و عربی 

برای مخاطبان جهانی به صحنه ببریم.

 انتصاب دبیر چهارمین
جشنواره سردار آسمانی 

طی حکمی از ســوی مدیرعامل انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس، 
محمد کاظم تبار به  عنوان دبیر چهارمین جشنواره سراسری تئاتر 
سردار آسمانی منصوب شــد. به گزارش همشهری، در حکم محمد 
حبیبی به کاظم تبار آمده اســت:» بی تردید ماه دی  نه  تنها برای هر 
ایرانی آزاده ای بلکه برای تمامی مسلمانان و آزادیخواهان جهان یک 
ماه ویژه است؛ ماهی که در آن ســردار سرافراز سپاه اسلام و اسطوره 
بی بدیل ایرانیان به آرزوی دیرینه اش، به یاران جدا افتاده اش پیوست و 
به آسمان ها پر کشید. بزرگ مردی که جز برای سرافرازی و سربلندی 
ایران قدم از قدم برنداشت تا در راهی که بدان مؤمن و مشتاق بود، جان 
خود را فدا کند تا ثابت شود که اســطوره بودن و اسطوره شدن نه در 
قصه ها و افسانه های کهن که در عصر حاضر و در دنیای امروزی نیز 
خلق می شود و چه زیبا و ماندگارست، آن روزی که ملت ایران فرزند 
خود را در آغوش کشید. در چهار گوشه این سرزمین، طوافش داد و 
اکنون این وظیفه و رسالت هنر و هنرمندان است که ترجمان اسطوره 
عصر خویش باشند و برای نسل های آینده عیان و بیان کنند که سردار 
دل ها که بود و چه کرد و قطعا این تبیین با چه زبانی شیواتر و غنی تر 
از هنرهای نمایشی که همواره پیشــران و پیش روی فرهنگ و هنر 
ایران زمین بودند.« حبیبی در ادامه این حکم آورده است: »به همین 
منظور جنابعالی را با توجه به تجربیات و ســوابق ارزنده و صد البته 
متعهدانه در حوزه هنرهای نمایشی، به عنوان دبیر چهارمین جشنواره 
سراسری سردار آسمانی منصوب کرده و امیدوارم در سایه مشارکت 
و همدلی توانمندان و فرهیختگان هنرمند و 
اهالی شریف تئاتر کشــور، شاهد برگزاری 
باشــکوه و مطلوب این دوره از جشــنواره 
باشیم.« چهارمین جشــنواره تئاتر سردار 
آسمانی در استان های کرمان و تهران در 
هفته مقاومت و سالروز شهادت 
ســردار حاج قاسم سلیمانی به 
همت انجمن تئاتــر انقلاب و 
دفاع مقدس بنیــاد فرهنگی 
روایت فتح برگزار خواهد شد.

در دوره کرونا جشنواره تئاتر فجر به 

شــکل مجــازی برگزار شــد و در گزارش2
ماه هایی که شیوع این ویروس کمتر 
بود؛ برگزاری جشنواره تئاتر فجر برای برگزارکنندگان 
بعد از 2 سال دوری و تعطیلی تئاتر؛ سخت ترین دوره 
به حســاب می آمــد امــا دوره چهل ویکم هــم برای 
برگزارکنندگان دشــواری هایی دارد. جشنواره ای که 
هنوز بخش بین الملل آن برنامه ای ندارد و مشــخص 
نیست کشوری برای حضور در تئاتر فجر به ایران خواهد 
آمد یا خیر؟ در بخــش ملی هم وضعیــت گروه های 
نمایشی مشــخص نیســت اینکه در روزهای آغازین 
جشنواره قرار اســت چه گروه هایی در فجر ۴1 روی 

صحنه بروند. 
هر چند گفته می شــود برخی از پلاتوها برای تمرین 
در اختیار گروه های نمایشی اســت. در کنار همه این 

موضوعات کورش زارعی به عنوان دبیر جشــنواره که 
نخستین بار اســت تجربه دبیری فجر را برعهده دارد؛ 
در آغاز راه دست به تغییراتی در ساختار و بخش های 

جشنواره زده است.
 تغییراتی که دلیلش با توضیحاتی همراه بود اما اینکه 
جشنواره با آمدن هر دبیر براساس سلیقه دستخوش 
تغییر شــود آیا به ســود گروه های نمایشــی یا تئاتر 
کشور است؟جشنواره بهمن ماه برگزار می شود و دبیر 
جشــنواره عنوان کرده که بخش مرور حذف و آثار به 
بخش رقابتی منتقل می شود. البته حضور بخش مرور با 
توجه به تعریفی که داشته برای برگزارکنندگان کار را 
مشکل می کند. بخش مرور شامل اجراهایی است که در 
یک سال گذشته روی صحنه رفته اند؛ ناگفته نماند که 
در فراخوان جشنواره چهل و یکم توضیحاتی درباره این 
بخش عنوان شده بود. »دبیرخانه جشنواره بین المللی 

تئاتر فجر در راستای ارج نهادن به گروه های نمایشی 
که از ابتدای اسفند ماه سال گذشــته لغایت آبان ماه 
سال جاری اجرای عمومی داشته اند، شرایطی را فراهم 
کرده است که گروه های متقاضی شرکت در این بخش 

آثار خود را طبق گاه شمار به دبیرخانه ارسال کنند.«

بخش مرور جشنواره تئاتر فجرحذف نشده
 بااین اوصاف زارعی عنوان می کند: در حقیقت بخش 
مرور جشــنواره تئاتر فجر نه تنها حذف نشــده بلکه 
نســبت به ادوار گذشــته ارتقا یافته و آثار آن در یک 
بخش رقابتی شرکت داده می شــوند.این دبیر درباره 
این تغییــرات توضیح می دهد:اجــرای نمایش هایی 
که در یک سال گذشته جشــنواره روی صحنه رفته و 
بســیاری از علاقه مندان تئاتر آنها را دیده بودند یکی 
از عوامل بازدارنده شــور و هیجان تئاتــر فجر بود چرا 
که دیگر تازگی نداشت.با نیم نگاهی به جشنواره فیلم 
فجر می بینیم که مردم برای تماشــای فیلم هایی پا به 
جشنواره می گذارند که تا کنون رونمایی نشده و برای 
نخستین بار به نمایش گذاشته می شــوند. حال چرا 

جشنواره تئاتر فجر از این موقعیت و ویژگی بی نصیب 
بماند و فضاهای ممکن خود را با برپایی بخش مجزایی 
برای اجرای آثار دیده شــده اشــغال کند.مدیر تئاتر 
حوزه هنری جذب تماشــاگران به فجر را مهم دانسته 
و می گوید: جشــنواره تئاتر فجر هم باید برای هرچه 
جذاب تر شدن این رویداد اقدامی مشابه کند تا از زیر 
سایه شیوه مرسوم بخش مرور جشنواره که سال ها پیش 
از سوی مدیران آن وقت راه اندازی شد خارج شود و به 
این ســنت غلط پایان دهد و به نشاط بیشتر جشنواره 
کمک کند.شوق تماشای آثار جدید تئاتر ایران آن هم 
در جشنواره تئاتر فجر باید میان مردم علاقه مند به این 
هنر ایجاد شود. به این ترتیب تصمیم گرفتیم تا آثاری 
در بخش اصلی جشنواره اجرا شــود که تا کنون دیده 
نشده است و عموم علاقه مندان و هنرمندان تئاتر چشم 

انتظار تماشای آنها برای نخستین بار باشند.
به این ترتیب شــیوه اجرایی پیشین بخش مرور تئاتر 
را حذف کردیم اما ایده جایگزین آن را به منظور بهبود 
وضعیت جشنواره به کار گرفتیم تا در بودجه بندی زمانی 

خودش از آن رونمایی کنیم.

بعد از ۴1 دوره؛ باز هم تغییر در بخش های جشنواره تئاتر فجر

وقتیسلیقهحرفاولرامیزند

سینمای ایران 
تحریم شکن است 

رئیس سازمان سینمایی در افتتاحیه »روزهای فیلم روسیه« 

آیین افتتاحیه »روزهای فیلم روسیه« 

عصر روز شــنبه ۳دی با حضور مدیران گزارش
ارشد ســینمایی ایران، سفیر روسیه و 
مهمانان ویژه سینمای روســیه در سالن زنده یاد عباس 

کیارستمی بنیاد سینمایی فارابی برگزار شد.
 در ابتدای این مراسم، ســیدمهدی جوادی، مدیرعامل 
بنیاد سینمایی فارابی، ضمن خوشامد به سفیر روسیه و 
هیأت اعزامی این کشور به ایران گفت: همکاری  و تعامل 
با سینمای روسیه با حضور یک هیأت عالی رتبه ایرانی به 
ریاست دکتر خزاعی در چند ماه گذشته فصل نوینی را برای سینمای ایران و روسیه رقم زد. همکاری در تولید 
مشترک فیلم های سینمایی، اکران متقابل فیلم ها در 2کشور، برگزاری رویدادها و هفته های مشترک فیلم 
بخشی از توافقات عالی سینمای ایران و روسیه بوده است. برگزاری روزهای فیلم روسیه در ایران می تواند 
نخستین گام اجرایی برای تحقق این توافقات باشد و امیدوارم به زودی شاهد نمایش فیلم های ایرانی بر پرده 
سینماهای روسیه و تولید فیلم های مشترک بین 2کشور باشیم. در پایان این مراسم فیلم »بدون ایوان مرا 

دفن نکنید« به کارگردانی لیوبوف باریسوا نمایش داده شد.
وز اتفاق ر

علاقه به سینمای ایران در روسیه

وز اتفاق ر
راه اندازی جایزه   آلترناتیو اسکار

وز اتفاق ر
مشارکت بخش خصوصی در تولید مشترک

محمدخزاعی، رئیس  سازمان ســینمایی با بیان اینکه دنیای امروز شــاهد شکل گیری قطب های جدید 
فرهنگی است، بیان کرد: این روند با تحریم متوقف نمی شــود. پس بیایید فرصت ایجاد شده برای بسط و 
گسترش همکاری های سینمایی 2کشور را قدر بدانیم. در حوزه فرهنگ و خصوصا سینما نباید همه  چیز 
را در مناسبات دولتی خلاصه کنیم. خوب اســت کمک کنیم فعالان بخش های خصوصی و شرکت های 
فیلمسازی 2کشور، راه تعامل و گفت وگو با هم را تمرین کنند و موانع موجود در تولید مشترک یا اکران و 
نمایش فیلم ها در سینماها و سایر پلتفرم ها را برطرف کنند. در این صورت با تغییر دولت ها و مسئولان هم، 
روابط و همکاری های سینمایی دستخوش تغییر نمی شــود. انتظار داریم با استفاده از ظرفیت های پایدار 
فرهنگی 2کشور از قبیل ظرفیت سینماها، پلتفرم ها، موزه ها و مراکز علمی و دانشگاهی و ... رشته همکاری ها 
به صورت پیوسته شکل بگیرد.  رئیس سازمان ســینمایی  همچنین  تصریح کرد: در سفر آگوست2202 
به مسکو و دیدار با معاون وزارت فرهنگ فدراسیون روسیه، بر گفت وگو و مفاهمه فرهنگی و اجتماعی در 
دنیای امروز تأکید کردم و اکنون نیز آن را تکرار می کنم. سینمای ایران نشان داده که تحریم شکن است. 
ما تحریم های زیادی را تجربه کرده ایم، اما تحریم فرهنگی تأثیرگذار نبوده و نیست. بگذارید ساده تر بگویم 
سینماگران الزاماً هستی و دنیا را از دریچه محدود سیاستمداران نمی بینند و دوست دارند با زبان هنر راهی 
به قلب  انسان ها بازکنند و ترسیم گر زیبایی، صلح و عطوفت باشند. متأسفانه غرب با سیاست یکجانبه گرایی 
و انحصارخواهی خویش همواره کوشیده است میراث فرهنگی و بنیان های تمدنی و هنری ما را دچار چالش 
کند و در این راه استراتژی تحریم را در پیش گرفته است، اما معتقدم »تفکر تحریم محور« به ویژه در عرصه 

فرهنگ و سینما محکوم به شکست است و این واقعیتی است که سیاستمداران باید به آن توجه کنند.

الکسی دِدوف، سفیر روسیه، با حضور در روی صحنه و ابراز 
خرسندی از فراهم شدن شرایط معرفی سینمای نوین روسیه 

به مردم ایران گفت: اگر بخواهیم دقیق به صنعت مشــترک 
سینمای ایران و روسیه نگاه کنیم، اشتراک آن دو را در ساخت 
و ارائه فیلم هایی معنوی که صرفاً با هدف ســینمای تجاری 
ساخته نمی شــوند، می یابیم. این هدف مشترک به نمایش 
گذاشتن زیبایی، عشق، وفاداری، شجاعت، صداقت و معنویت 
است و در روسیه درست به همین دلیل به صنعت فیلمسازی 
ایران علاقه دارند. شاهد این گفته من جشنواره بین المللی 
فیلم مسکو است که در آن به فیلم های ایرانی تمایل زیادی 

نشان داده می شود.

همچنین، والری ایوانویچ تونکیخ، رئیس هیأت اعزامی 
روســیه و معاون رئیس اتحادیه ســینماگران روسیه، 
در ایــن برنامه گفت: مــا برای 2 هدف اصلــی به ایران 
آمده ایم؛ نخســت ایجــاد انجمن ســینمایی »خزر« و 
آکادمی سینمایی »اوراسیا«. می دانم که مشترکات بین 

ایران و روسیه زیاد است و می توانیم همین موضوعات را 
در این دو فضا نشان بدهیم و آلترناتیوی شبیه به اسکار با 

جایزه ای منحصر به فرد را پیش رو داشته باشیم. 
درباره این دو پروژه با بنیاد ســینمایی فارابی گفت وگو 
داشتیم و به راهکارهای خوبی برای اجرای آن رسیدیم. 

در این مراسم، پیام نیکیتا ســرگیویچ میخالکوف، رئیس 
اتحادیه سینماگران فدراسیون روسیه، خوانده شد که در 
آن آمده بود: »خوشحالم که می توانم به شما در برنامه اکران 

فیلم های روسیه در ایران خوشامد بگویم. شاید برای برخی ها 
این برنامه نخستین برنامه تماشای سینمای ما نباشد، اما برای 
بقیه که این تجربه را نداشــته اند، دریچه ای به دنیای دیگر 
خواهد بود. ما سعی کردیم فیلم هایی از سینمای روسیه را 
در استودیوهای مناطق مختلف ارائه کنیم که در وهله اول 
امکان ارزیابی سینمای روســیه و امکان آشنایی نسبی با 

نحوه زندگی مردم روسیه را فراهم کند. ما با اطمینان به فردا 
نگاه می کنیم و به گسترش ارتباطات بین سینماگران ایران 

و روسیه امید داریم.
 این امر باعث آشنایی مخاطبان و مردم 2کشور با یکدیگر 
شده و گسترش ارتباطات بین 2کشور نیز ادامه تدریجی این 

روند را موجب خواهد شد.

مکث
 پیام نیکیتا میخالکوف

به »روزهای فیلم روسیه«

احمد عزیزی تعزیه خوان باسابقه 

اجرای ۸ مجلــس تعزیه در ایام تعزیه
فاطمیه را در تماشاخانه سنگلج، 
تجربه ای متفــاوت از اجرای تعزیــه در فضای باز 

خواند. 
به گزارش همشــهری، احمد عزیزی تعزیه خوان 
باســابقه درباره فعالیت های اجرایی خود در ایام 
فاطمیــه، می گوید: به دعــوت اداره کل هنرهای 
نمایشی از روز سه شــنبه 2۹ آذر اجرای مجالس 

تعزیه را در تماشــاخانه سنگلج 
آغاز کرده ایم. طی این برنامه ۸ 
مجلس تعزیه با موضوع حضرت 

فاطمه زهرا)س( برگزار می شود که 
 آخرین مجلس تعزیه روز سه شنبه

6 دی  و قــرار اســت روز دوشــنبه 
۵ دی هــم در برنامه ای کــه در وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار می شود، 
مجلس تعزیه ای را برگزار کنیم.عزیزی 
درباره اجرای تعزیه در داخل ســالن و 

بازخورد مخاطبان، به مهر یادآور 
می شود:»شرایط این چنینی 

روی مخاطب اثر می گذارد 
زیرا فضای باز برای اجرای 
تعزیــه تأثیرگذارتــر و 
مناسب تر از داخل سالن 

اســت و مردم در فضای باز حضور بیشــتری پیدا 
می کنند. البته در این روزها هم به دلیل سردی هوا 
در فضای باز نمی توان اجرا داشت.  ما هر چه در توان 
داریم برای برگزاری این مجالس تعزیه می گذاریم 
و به عشق حضرت فاطمه زهرا)س( کار می کنیم.«  
این تعزیه خوان با بیان اینکه بعد از ماه های محرم 
و صفر برنامه ای نداشته اســت، تأکید کرد: »۹0 
درصد تعزیه خوان ها دارای شغل دیگری هستند و 
تنها10 درصدشان از طریق برگزاری مجالس تعزیه 

امرار معاش می کنند.«
فضه، مســعود عزیزی شــبیه حضرت جبرائیل، 
حسین بایگی شــبیه بلال، امیرعلی رضایی 
شبیه امام حســن)ع(، ماهان 
برزگر شبیه امام حسین)ع(، 
عرشــیا حســینی شبیه 
حضــرت زینب)س(، 
حسین حیدری شبیه 
حضــرت عزرائیــل، 
ســیدمحمد میرنقی و 
مهدی ســعیدی شــبیه 
مردم مدینه، عباس حیدری 
نوازنــده ترومپــت، ابراهیم 
خدابنده نوازنــده طبل ریز، میلاد 
عزیزی نوازنده طبل بــزرگ و مصطفی 

رجبی مسئول لباس هستند. 


